

PAROISSE STE-THÉRÈSE Site web / Website
 Témiscaming, QC www.stetheresetemiscaming.com
 & Thorne, ON
 OUR LADY OF THE LAKE MISSION Kipawa, QC

ST. THERESA'S PARISH
 Presbytère / Rectory
 819-627-3381
 67, rue Boucher, C.P. 940



Fortunatus Rudakemwa, admin
Madeleine Paul, secrétaire/secretary - courriel/e-mail: eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca
 Bureau ouvert mardi 9h à 12h Office open Tuesday (9:00 a.m. to 12:00 p.m.)
 Heures de bureau: mer. et jeudi 9h à 15h Office hours: Wed. & Thurs. 9:00 a.m. to 3:00 p.m.

MESSES Semaine du **24 mars 2019**
MASSES Week of **March 24 2019**



Lundi 25 mars **Monday, March 25**
 (B) **PAS DE MESSE – NO MASS**

Mardi 26 mars **Tuesday, March 26**
 (E) 8h30 **Lola & Paul-Eugène Benoit** – Succession Lola Benoit

Mercredi 27 mars **Wednesday, March 27**
 (F) 8h30 **Lola & Paul-Eugène Benoit** – Succession Lola Benoit

Jeudi 28 mars **Thursday, March 28**
 (E) 8h30 **Paroissiens & Paroissiennes** – Fonds in Memoriam

Vendredi 29 mars **Friday, March 29**
 (F) 8h30 **Lola & Paul-Eugène Benoit** – Succession Lola Benoit

Quatrième dimanche de Carême (C)
Fourth Sunday of Lent (C)

TEMISCAMING Saturday, March 30
 (E) 4pm 1) **All Parishioners**
 2) **Lola & Paul-Eugène Benoit** – Succession Lola Benoit

TÉMISCAMING Dimanche, 31 mars
 (F) 9h30 1) **Paroissiens & Paroissiennes**
 2) Ernestine Gauthier – Maurice et Murielle Lavergne

KIPAWA Sunday, March 31
 (E) 11:00 1) **All Parishioners**
 2) **Harry St. Denis** – Perrier Family

FINANCES				
2019-03-17	Env.	\$\$\$	En Vrac/Loose	TOTAL
Ste-Thérèse	42	504,00	54,00	558,00 \$
Our Lady of the Lake	16	146,00	44,00	190,00 \$

Stations de la croix
Stations of the cross

Chaque vendredi pendant la carême
 Each Friday during lent



15h (3pm) à Ste-Thérèse
At 5:00pm in Kipawa



(service de repas après funérailles / Meal service after funeral)

ABONNEZ-RENOUVELLEZ / SUBSCRIBE-RENEW

SEULEMENT du 1^{er} au 31 mars

ONLY from March 1st to 31st

Coût par année / Cost per year:

12\$ adulte/adult

7\$ étudiant/student – 2\$ enfant/children

Présentez-vous au Club d'Âge d'Or

les mardis de 14h à 16h en mars.

Go to the Golden Age Club

Tuesday from 2 to 4 p.m. in March.

Pour/For Information :

Brenda Rannou 819-627-9518

Père Scott vous invite – Fr. Scott invites you

St. Anne Parish Mission: 6:30pm, March 25-27

The world-famous International Pilgrim Virgin Statue of Our Lady of Fatima will be at St. Anne Parish, Mattawa from March 23rd-27th. It was sculpted in 1947 by Jose Thedim, based on the description of Sr. Lucia, one of the three young seers who saw Our Lady each month from May to October 1917 in Fatima, Portugal.

On May 13, 1948 Fr. Pat Moore of the Scarborough Foreign Missions received the statue and had it blessed by Pope Pius XII. On May 9, 1973, Pope Paul VI crowned the statue in Fatima, and in 1982 was blessed by Pope John Paul II, also in Fatima. It has been around the world 22 times spreading the message of Fatima! **Come venerate this Sacred Image of Our Lady!** March 23rd – 5 p.m. Mass.

March 24th – 11 a.m. Mass. March 25th-27th – 6:30-8 p.m. Parish Mission. **La statue de la Vierge de Pèlerine de Notre-Dame de Fatima, célèbre dans le monde entier, sera à la paroisse Sainte-Anne de Mattawa du 23 au 27 mars.** Venez vénérer cette image sacrée de Notre Dame! 23 mars - messe 17h00. 24 mars – messe 11h00. 25-27 mars – mission paroissiale 18h30-20h00

Our Lady of the Lake Mission

FUNDRAISER – LEVÉE DE FONDS

Draw for a Ham & Food basket

2nd prize: \$50 certificate at IGA

3rd prize: \$25 certificate at IGA

\$1.00/ ticket

Tirage pour un panier de jambon et de nourriture

2e prix: certificat de 50 \$ chez IGA

3e prix: certificat de 25 \$ chez IGA

1,00 \$ / billet

Contact: Shelly 705-477-1230 or Janet 819-627-6367
 Presbytère/Rectory: 819-627-3381



Une saison de plus

Comme dit le dicton, il ne faut jamais remettre à plus tard ce que nous pouvons faire aujourd'hui. Mais il arrive trop souvent que nous fassions exactement le contraire quand nous remettons sans cesse une tâche fastidieuse à un autre demain, ou quand on reporte un problème à régler à un éventuel jour favorable. Tout d'un coup on se rend compte que le temps a passé et que rien ne s'est fait.

On trouve un peu cette idée dans le passage d'évangile que nous lisons à la messe de ce dimanche : il ne faut jamais attendre à demain pour se convertir; c'est toujours le moment favorable. Des gens rapportent à Jésus l'affaire de Galiléens que Pilate avait fait massacrer, s'attendant sans doute que Jésus y voit un châtiment divin. Mais non! Il ajoute même le cas de l'effondrement d'une tour – de nos jours ça pourrait être un viaduc. Les victimes non plus ne sont pas coupables d'une faute morale. La leçon que Jésus en tire, c'est l'urgence de se convertir. De nos jours, Jésus aurait pu évoquer des phénomènes météorologiques violents et destructeurs dus aux changements climatiques et faire une sévère mise en garde : convertissez-vous à une manière de vivre plus respectueuse de l'environnement, sinon l'avenir de l'humanité n'est pas garanti.

Avec la parabole du figuier non productif, nous passons de l'urgence de la conversion à la patience confiante envers un arbre fruitier dont on espère quelque fruit, moyennant des soins intensifs. Il est difficile d'identifier qui se dissimule derrière les acteurs de cette parabole : Dieu Père et Jésus (en propriétaire et vigneron), ou bien Jésus (le Seigneur) et un serviteur de la Parole. Quoi qu'il en soit, le figuier a les traits du disciple qui ne porte pas les fruits de la vie divine qui circule en lui. Le thème de la conversion y est toujours présent, mais il est abordé du point de vue de Dieu : le vigneron invite le Seigneur à user de patience et à avoir confiance dans le potentiel de vie de l'homme-figuier; un potentiel qui saura bien se déployer moyennant les soins intensifs et attentionnés qu'il lui prodiguera. En revanche, cette patience et cette confiance respectent la liberté de l'homme-figuier qui devra prendre ses responsabilités pour vivre comme un disciple qui permet à la Parole de porter du fruit. À terme, on rejoint un autre dicton : *Patience et longueur de temps font plus que force ni que rage.*
Yves Guillemette, ptr



Putting things off ...

There is a famous saying: *Don't put off until tomorrow what you can do today.* But all too often we do exactly the opposite and consistently leave tedious tasks to another day or postpone dealing with problems. The result is that time has passed and nothing has been accomplished.

We find the encouragement to act now in the Gospel passage this Sunday. We should not wait until tomorrow to convert; do it now! The crowd told Jesus about the Galileans that Pilate had massacred, expecting no doubt that Jesus would comment about a punishment for this crime. This didn't happen. Christ even adds the case of the tower that collapsed. Today, Christ could be referring to a collapsed overpass. None of the victims were guilty of any moral shortcoming. Since we don't know the future, the lesson that Jesus teaches is the urgency to convert now.

Today Jesus would probably refer to the violent and destructive meteorological phenomena caused by climate change and repeat a strong warning to convert to a lifestyle that is more respectful of the environment. If people do not pay attention, the future of humanity is in danger.

With the parable of the unproductive fig tree, we shift from an urgency to convert to being confident and patient with an unproductive fruit tree. Our hope is that with intensive care, the tree will bear fruit. We reflect on the identity of the actors in this parable: God the Father and Jesus (as owner and gardener) and a disciple. The fig tree could represent a disciple who does not presently exhibit the fruits of the divine life that are available to him. The theme of conversion is always present, but it is approached from God's point of view. The gardener asks the owner to be patient and have confidence in the disciple's potential which will materialize because of the intense attention lavished on him. We acknowledge that patience and trust will always respect the disciple's freedom. It is hoped that the disciple will assume responsibilities and allow God's Word to bear fruit. Here is something else to consider: *Patience and time do more than strength or passion.* (Jean de La Fontaine)

Father Yves Guillemette
Translated by Honore Kerwin Borrelli